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Verslag Gemeenteraadscommissie Ad hoc van 17 januari 2024 
 
Agenda: Kerkenbeleidsplan 
Start vergadering: 20.01 u. 
 
Aanwezigheden 
Van de leden 

effectief lid Team 
Burgemeester  
Tine Vanneste  

- 
plaatsvervanger Team 
Burgemeester 
Ann Vannerem 

aanwezig 

effectief lid Team 
Burgemeester 
Gabriëla Langmans (V) 

aanwezig 
plaatsvervanger Team 
Burgemeester 
Jonas Piot 

- 

effectief lid Team 
Burgemeester 
Carla Demaertelaere  

aanwezig 
plaatsvervanger Team 
Burgemeester 
Hendrik Trappeniers 

aanwezig 

effectief lid Uniek 
Maarten Willems (OV)  

- geen plaatsvervanger  

effectief lid UnieK 
David Haelterman  

aanwezig geen plaatsvervanger  

effectief lid N-VA  
Bart Nevens   

aanwezig 
plaatsvervanger N-VA 
Wim Vangoidsenhoven 

- 

effectief lid N-VA 
Hans Vanhoof  

aanwezig 
plaatsvervanger N-VA 
Melody Debaetselier 

- 

effectief lid Groen  
Mia Vandervelde 

aanwezig  - 

effectief lid (met 
raadgevende stem)  Pro 
Kortenberg 
Sofie Lapiere  

aanwezig geen plaatsvervanger  

 
Overige aanwezigen: 

Alexandra Thienpont, burgemeester aanwezig 

15 leden kerkfabrieken  

Roeland Maes, wnd. AD (verslag) aanwezig 

 
Noot 
Gezien de plotse en ruime sneeuwval gaat de vergadering via Teams door. De vergadering wordt 
opgenomen en wordt op de website van gemeente Kortenberg bekend gemaakt. 
 
Inleiding 
Voorzitter Gabriëlla Langmans start de vergadering, verwelkomt de aanwezigen en geeft het woord 
aan een lid van de kerkfabriek. 
 
Toelichting 
Het lid van de kerkfabriek licht aan de hand van een presentatie de inhoud van het kerkenbeleidsplan 
toe. De presentatie gaat als bijlage.  
 
Vragen 
 
Mia Vandervelde. 
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Zij stelt volgende vragen:  
(1) Waarom wil men de kerk in Kortenberg niet volledig overdragen / ontwijden? 
(2) Zijn er geen complexe duurzame samenwerkingsconstructies nodig om dit te realiseren, samen 
met financieel kapitaalkrachtige ondernemingen? 
(3) Wie betaalt de haalbaarheidsstudie? 
 
Antwoord lid van de kerkfabriek 
(1) Kortenberg wordt nog frequent (elke dag) gebruikt als gebedsruimte. Kan beperkt zijn, maar 
wordt nu nog noodzakelijk geacht. 
Het gaat wel om een evolutief proces: huidig plan is het verste wat vandaag kon bekomen worden. 
 
(2) Juridische structuur; Partners voor financiering 
Abdijsite wordt als een goed voorbeeld naar voor geschoven: ook met private gelden een masterplan 
geschreven; financiering met externe partners; het is dus mogelijk. 
Juridische bescherming voor alle partijen is uiteraard van belang. 
 
(3) Het lid van de kerkfabriek weet niet zeker hoe het in elkaar zit. Een tweede lid van de kerkfabriek 
kan geen info geven (technisch probleem met microfoon). Hij vermoedt dat lokale besturen dit 
kunnen aanvragen van zodra er een goedgekeurd kerkenbeleidsplan is; 
Vraag om de info over de financiering aan verslag toe te voegen. 
 
 
Sofie Lapiere 
Zij stelt volgende vraag: Wat als grotere capaciteit nodig is, bv begrafenissen? 
 
Antwoord lid van de kerkfabriek 
In de Oude abdij wil men 150 kerkgangers mogelijk maken; er is ook nog de kerk in Erps waar 
diensten kunnen plaatsvinden (350 personen). Keuze gemaakt en dat heeft zijn consequenties. 
 
 
Hendrik Trappeniers 
Hij stelt volgende vragen en suggesties m.b.t. kerk Everberg: 
(1) Kerk is gekend voor zijn uitstekende akoestiek: gaat die niet verloren? 
(2) Kerks met de meeste parkeerplaatsen: aanwenden voor grotere evenementen? 
(3) sanitair al voorzien (voor alle kerken); dan kan het al gebruikt worden voor alternatieve 
activiteiten 
 
Antwoord lid van de kerkfabriek 
1/ akoestiek: nota genomen en er wordt rekening mee gehouden 
2/ alles rond mobiliteit en parkeerplaatsen wordt meegenomen in de haalbaarheidsstudie 
3/ sanitair: er wordt momenteel al nagedacht in de verschillende kerkraden waar sanitair zou kunnen 
komen 
 
 
Bart Nevens 
Kritischer; zijn inziens voldoen wij niet aan de voorwaarden voor een volwaardig kerkenbeleidsplan. 
Insteek is het sacrale en het behouden; conservatief plan.  
Betreurt het uitsluiten van de herbestemming. Plan moet een lange termijnvisie hebben, incl. 
mogelijke herbestemming. 
Noden worden niet afgedekt: 
Bv kleine fuifzaal, repetitieruimte voor circus in beweging, turnverenigingen, gebruikname van grote 
volumes 
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Mist info over: 
- Algemene gegevens over wie wat en waar actief is in kerkbesturen, welke werkgroep actief 

geweest is om tot dit plan te komen 

- wat is huidig actueel gebruik van de gebouwen (hoeveel mensen tijdens een viering, hoeveel 

keer is de kerk maximaal bezet, …) 

Bestuursstructuur: samengaan van Erps en Kwerps is niet gerealiseerd; had perfect gekund; één 
parochie 
 
Nog fouten in het plan: 
Bv p.9 vzw erfgoedkring Kortenberg: bedoel je vzw erfgoedhuis Kortenberg 
p.70 invulling pastorale visie: zin teveel? “met deze nevenbestemming …” welke zin weerhouden? 
 
Everberg  
Is enig beschermde kerk, maar met een grote claim 
Is dit afgetoetst met erfgoed over invulling kerk?  
Bv glasramen die nog niet hersteld zijn (door ontbreken van kerkenbeleidsplan geen subsidie 
mogelijk 
Naast café ook een cafetaria en een ontmoetingscentrum: wat enge lezing hoe kerken zich situeren 
in parochie 
Meerbeek 
Historisch kerkhof: spijtig dat dorpskernvernieuwing niet samen opgevat is met dit plan. 
 
Geen idee over financiering alleen nog maar voor de gebouwen; de rest is ondergeschikt. 
Bv verwarming van de kerken 
Mist financiële kant van de zaak; wat is voor de komende jaren de financiële impact op de 
meerjarenplanning voor de gemeente? Nog voor we spreken over de invulling ervan. 
 
Antwoord lid van de kerkfabriek 
We werken met vrijwilligers. 
Als er fouten in het dossier staan, dan zullen we dit rechtzetten. 
Inderdaad al verschillende pogingen; vorige keer afgekeurd o.w.v. ontbreken pastorale visie. 
Vandaag de hoop dat plan wel voldoet, maar hoort graag feedback om ontbrekende elementen toe 
te voegen. 
Vandaag geen detailgegevens gegeven over aantal deelnemers per kerk, maar wel in het begin wel 
duidelijk aangeduid dat ze erkennen dat dit een probleem is. 
M.b.t. conservatief: wel voor de 5 kerken voorstellen gedaan (nochtans niet evident als je moet 
aligneren met een grote groep mensen); plaats voor het sacrale wordt eveneens aangepast t.a.v. 
aantal deelnemers. 
Haalbaarheidsstudies moeten helpen om beter te kunnen inschatten hoe realistisch de scenario’s 
zijn. 
I.s.m. monumentenwacht/-beheer zal er een scan gebeuren (interieur en exterieur); dat is de basis 
om de investeringsnota voor de toekomst te maken. 
Conservatief: spijtig dat dit zo genoemd wordt; wel de bedoeling dat iedereen mee is, dat kerkraden 
bij elkaar worden gehouden; kerken worden door vrijwilligers open gehouden en zij worden 
gehonoreerd. 
 
 
Reactie Bart Nevens 
Moet er nog een advies komen van monumenten en erfgoed? 
Is er nog met Parcum te bekijken of een aanpassing aan dit plan moet komen? 
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Er is al een voorwaardelijk advies van de erfgoedcommissie; is er een verwerking in het beleidsplan 
(niet gezien)? 
 
Antwoord lid van de kerkfabriek 
Er is afgesproken dat in de haalbaarheidsstudie een finaal advies komt van de erfgoedcommissie. 
Andere vraag geen kennis om hierop te antwoorden. 
 
 
Vraag Bart Nevens 
I.v.m. bestuursstructuur en Erps en Kwerps als aparte kerkbesturen: is dit definitief? 
 
Antwoord lid van de kerkfabriek 
Weg van transformatie is ingeslagen (evolutie maar geen revolutie); niets definitief 
Geloven stap voor stap iets te kunnen bereiken dat voor de gemeenschap een grotere 
maatschappelijke waarde zal hebben. 
 
 
Gabriëlla Langmans sluit de vergadering af en bedankt iedereen en het lid van de kerkfabriek in het 
bijzonder voor de uiteenzetting. 
Het lid van de kerkfabriek duidt nog eens dat dit plan het werk is van veel vrijwilligers en brengt hen 
hulde. 
 
Einde vergadering: 21.10 u.  


